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Dr. Szili Katalin asszonyna k
az Országgyűlés elnökének
Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 118. §. alapján a Magyar Köztársaság Alkotmányának 27 . §-a alapján

bejelentem, hogy kérdést kívánok feltenni

Gráf József miniszter úrna k

"Lát-e lehet őséget a Földművelésügyi és Vidékfejlesztési Minisztérium arra, hogy a

magyar méhészet helyzetén javítson azzal, hogy :

- kéri az Európai Uniótól a fumagillinek átmeneti használatának engedélyezését ;

- programot indít a méhállomány egészségi állapotának felmérésére ;

javasolja az Európai Uniónak a méz fogalmának szigorítását é s

támogatja, magyar mézet zárszalaggal való jelölését és védelmét?" címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

Levelet írtam G őgös Zoltán államtitkár úrnak a magyar méhészet és méz érdekében . A

több, mint egy hónapja elküldött levélre máig nem kaptam választ . Most Miniszter Úrhoz

fordulok, tekintettel arra, hogy a méhészek helyzete még javításra vár .

Bizonyára Miniszter Úr is tud arról, hogy a múlt év enyhe tele, s az aszályos nyár kedvezett a

méhkártevők elszaporodásának, ugyanakkor gyengült a méhcsaládok ellenállóképessége .

Ebben nem elhanyagolható szerepet játszik az, hogy egy igen jelent ős méhbetegség, a nosema-

kór egy hatásos ellenszerének, a fumagillinnek forgalmazását ugyanakkor különfél e

engedélyezési eljárási okok miatt beszüntették.

Javasolom, hogy Magyarország kérje az Uniótól e szer átmeneti használatának engedélyezését .

Ismereteim szerint ez nem is egyedi kérelem, mert Spanyolország hasonló okok miatt



ugyancsak folyamodott a szer átmeneti használatának engedélyezéséhez . Mindez azért i s

fontos, mert szakértők szerint az újabban családösszeomlás néven ismertetett, a méhcsaládokat

fenyegető szindróma mögött is az addig lappangva jelenlev ő kórokozók föler ősödése vélhet ő ,

ezért is indokolt a méhcsaládok ellenállóképességének gyógyszeres támogatása is .

A föntiek miatt javasolom, hogy induljon egy államilag támogatott program a méhállomán y

egészségi állapotának fölmérésére .

A méz uniós csatlakozásunk előtt a magyar élelmiszerkönyvben leírt meghatározása sokka l

nagyobb védelmet jelentett, mint az azóta alkalmazott uniós meghatározás, melyet már csa k

azért is alkalmaznunk kellett, hogy a magyar méhészek ne kerüljenek hátrányba a többi orszá g

méhészeivel szemben. Ez viszont nemcsak tág teret adott a hamisításoknak, de szinte

ösztönzőleg is hatott azokra. A megoldást abban látom, hogy Magyarország uniós szinte n

javasolja a méz fogalmának szigorítását, elismerve, hogy nemcsak méz, de méz fajták i s

vannak, a mézre is vonatkozzon az eredetigazolási kötelezettség, amit izotópos vizsgálatokkal

lehet ellenőrözni és bizonyítani .

Javaslom továbbá, a Kormány támogassa, hogy a Magyar Köztársaság területén el őállított

mézre legyen rendszeresítve egy zárszalag, mely jelzi, hogy ellen őrzött magyar méz-termékrő l

van szó .

Tisztelt Miniszter Úr !

Kérdezem, hogy lát-e lehetőséget a Földművelésügyi és Vidékfejlesztési Minisztérium arra ,

hogy a magyar méhészet helyzetén javítson azzal, hogy :

kéri az Európai Uniótól a fumagillinek átmeneti használatának engedélyezését ;

- programot indít a méhállomány egészségi állapotának felmérésére ;

- javasolja az Európai Uniónak a méz fogalmának szigorítását é s

- támogatja, magyar mézet zárszalaggal való jelölését és védelmét?

G y ő r, 2007. december 4 .
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